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Dr Aleksandra Pavlović: Zabijamo glavu u pesak, to je neodgovorno ponašanje 

Doktorka Aleksandra Pavlović, načelnica Službe za endoskopiju i medicinska direktorka u Kliničko-

bolničkom centru "Dr Dragiša Mišović“, kaže za RTS da zdravstveni sistem strahuje od omikron soja. 

Dodaje da će nam se obiti o glavu to što nema ni pridržavanja mera ni sankcija za nepoštovanje istih. 

Dr Aleksandra Pavlović rekla je, gostujući u Dnevniku RTS-a, da se od omikron soja strahuje od kad se 

pojavio. 

"Očigledno je ceo svet u istoj opasnosti, verovatno je već u Srbiji, jer je dokazan u našem okruženju", 

napominje medicinska direktorka u KBC "Dragiša Mišović". 

Prema njenim rečima, vrlo su kontradiktorne informacije koje stižu iz stručne literature o tome da je ovaj 

soj blaži. 

"Čak i ako jeste, onda je prenosiviji. Mogućnost da zarazi mnogo ljudi, znači da neminovno dolazi do 

opterećenja zdravstvenog sistema. To će definitivno ponovo napuniti bolnice kovid pacijentima i od toga 

jako strahujemo", navela je dr Aleksandra Pavlović. 

Dodala je da prve informacije pokazuju da ovaj soj izdvaja veća mogućnsot reinfekcije. 

"Prethodna infekcija nije zaštita, čak u ovom soju niko nema potpunu zaštitu, ni vakcinisani, ni buster 

doza, ova varijanta ima mogućnsot da izbegava naš imunitet bez obzira da li je stečen prirodnim putem 

ili vakcinom. Moramo da budemo jasni da niko nije zaštićen, pomaže vakcinacija i ljudi moraju da se 

pridržavaju mera", kaže medicinska direktorka u KBC "Dragiša Mišović". 



 
 

Izgleda da, kako kaže, mi u Srbiji imamo taj stil "zabijanja glave u pesak". 

"To je neodgovorno ponašanje i prema nama samima i prema zdravstvenom sistemu i prema nekovid 

pacijentima koji su u poslednjih mesec dana uradili neke terapije. Mi ne znamo kad ćemo biti u 

mogućnosti da im pružimo ono što im treba", istakla je dr Aleksandra Pavlović. 

Napomenula je da moramo da primenjujemo postojeće mere i da se, navodi, sankcionišu oni koji ih krše. 

"Toga nema kod nas, ni primene ni sankcionisanja. Ovde je vrlo liberalno i to će nam se obiti o glavu", 

navela je medicinska direktorka u KBC "Dragiša Mišović". 

 

 

Mioljević: Dolazak turista za praznike rizik da se omikron pojavi i u Srbiji 

Omikron varijanta korona-virusa pojavila se krajem novembra i od tada do danas se ubrzano širi i 

povećava broj zaraženih. Epidemiolog Kliničkog centra Srbije dr Vesna Mioljević potvrdila je da u našoj 

zemlji još nije registrovan omikron, ali i upozorila da su predstojeći praznici, dolazak i prolazak turista 

rizik da se on pojavi. Magistar farmacije Pavle Zelić ističe da se ovaj novi soj izuzetno brzo širi, da je 

izuzetno zarazan i da je potpuno prešao preko cele Amerike, ali da nema indicija da je na bilo koji način 

opasniji od delta varijante. 

Omikron varijanta virusa SARS-CoV-2, još nije regostrovana kod nas, potvrdila je za RTS Vesna Mioljević, 

ali i ukazala da zemlje okruženja prijavljuju omikron soj, čak i one koje se graniče sa Srbijom.  



 
 

Istakla je da i druge druge zemlje Evrope, naročito Britanija, i celog sveta, posebno Amerika, prijavljuju 

sve veći broj obolelih kod kojih se senkvencioniranjem dokazuje da se radi o varijanti SARS-CoV-2 virusa. 

Upozorila je da su predstojeći praznici, dolazak i prolazak turista kroz Srbiju svakako rizik da se i omikron 

kod nas pojavi. 

Objasnila je da je prošlo svega tri nedelje od objave SZO da je izolovana i registrovana nova varijanta 

virusa i da zbog toga i SZO i naučnici i instituti imaju razloga za oprez. 

"Pre svega zbog toga što je taj broj mutacija registrovan u omikronu veoma veliki, različit od svih dosad 

poznatih varijanti, tako da je ta varijanta svrstana u onu koja zabrinjava. Pre nekoliko nedelja smo imali i 

delta plus soj, ali to nije nova varijanta već podvarijanta za koju se ispostavilo da i nema neki veliki 

epidemijski znača", ocenila je Mioljevićeva. 

Dodala je da su dosadašnje studije pokazale da se omikron znatno brže replikuje u gornjim disajnim 

putevima, tako da ta veća koncentracija virusa omogućava usled vezivanja za receptore humanih ćelija 

brže i lakše prenošenje. 

Koji simptomi ukazuju na omikron 

Vesna Mioljević je potvrdila da je znojenje jedan od simptoma omikrona ali da svakako ne treba 

zaboraviti ni na druge simptome respiratornog trakta i kada se pojave treba se testirati. 

"Noćno znojenje može da se pojavi i u okviru drugih različitih oboljenja", ukazala je doktorka. 

Navela je da je ono što se do sada zna uglavnom, da je ta klinička slika blaga i da se javlja najčešće kod 

mladih osoba između 18 i 39 godina. 

Dodala je i da su američki naučnici pokazali da je povećan broj oboljevanja kod nešto starijih osoba, pre 

svega u staračkim domovima, tj. u kolektivima, i da je to taj momenat olakšanog i brzog širenja 

omikrona. 

"U ovom slučaju kada se radi o omikronu preporučuje se ta treća buster doza koja podiže titar antitela i 

intenzivnije štiti od novih varijanti virusa. Uz vakcinaciju svakako ne treba zaboraviti na nošenje maski, 

higijenu ruku i sve ono što smo naučili u protekle dve godine", zaključila je Mioljevićeva. 

Zelić: Omikron je potpuno prešao preko Amerike  

Magistar farmacije Pavle Zelić je za RTS iz Atlante rekao da je omikron uspeo sa jedan posto, kada se 

pojavio u prvoj nedelji u Americi, da pređe na 12, 6 a sada na 73,2 posto obolelih. 

"U regiji u kojoj se ja nalazim, jugoistoku, čak 95 posto novih slučajeva su upravo omikron. To dosta 

zabrinjava iako je do sada registrovan samo jedan smrtni slučaj u Teksasu. Mnogo toga se desilo i u 

državi Njujork, Vašington, gde su uvedene nove mere zabrane, ograničenja okupljanja, otkazuju se 

pozorišne predstave na Brodveju, utakmice, sportska okupljanja uopšte, što predstavlja dodatnu 

zabrinutost kada znamo da ide Božić i da će biti porodičnih okupljanja", preneo je Zelić situaciju u SAD. 



 
 

Naglasio je da se u SAD ide ka tome da se uvedu i obavezne vakcine. Sada imaju rekordne slučajeve u 

jednom danu - 189.000 zaraženih, preko 2.000 smrtnih, istakao je Zelić, napomenuvši da se situacija 

definitivno ne smiruje u Americi. 

"Naučnici su vrlo uzdržani po pitanju omikrona i ne mogu još uvek da kažu da li je on smrtonosniji, što je 

najveće pitanje i da li vakcine deluju. Izvesno je da deluju, jer zaista nismo imali veći porast smrtnih 

slučajeva, makar za sada ali i dalje se očekuju rezultati prvih studija da bi moglo da se kaže bilo šta 

konkretno", naveo je Zelić. 

Ukazao je i da je ono što je izvesno, to da se omikron izuzetno brzo širi, da je izuzetno zarazan i da je 

potpuno prešao preko cele Amerike, ali da nema indicija da je na bilo koji način opasniji od delta 

varijante. 

 

 

"NEMOGUĆE DA OMIKRON NIJE U SRBIJI" Lončar: Hajde da budemo realni, samo je pitanje dana kada 

ćemo ga ZVANIČNO OTKRITI 

Omikron soj je u Srbiji, iako još uvek nije zvanično otkriven, rekao je ministar Zdravlja Zlatibor Lončar 

gostujući u emisiji "Euronews Veče". 

“Nemojte da se zanosimo. Ima dosta pacijenata koji imaju takvu kliničku sliku da su došli iz zemalja gde 

taj soj zauzima do 70 odsto obolelih. Pitanje je dana kada će se sekvencionirati i da izađemo zvanično da 

smo ga otkrili". 

Kako je istakao, nije moguće da je omikron svuda oko nas, a da nije kod nas, rekavši: "Hajde da budemo 

realni". 



 
 

Lončar je poručio da bi trebalo da gledamo šta je to što možemo da uradimo. 

- To zavisi od nas. Ako do sada nismo naučili šta je to šta možemo mi da uradimo... Iako ne znamo 

dovoljno o omikronu, naučili smo neke stvari koje mogu da smanje rizike - dodao je. 

Na pitanje da li su trenutne epidemijske mere dovoljne, Lončar je rekao da jesu za brojeve 

novozaraženih koje sada imamo, a na pitanje da li će se Krizni štab sastati još jednom do kraja godine, 

Lončar je rekao da se Krizni štab često sastaje po manjim grupama, sa predsednicom Vlade i između 

sebe, samo da tu nema kamera. Dodao je da je nakon uvođenja kovid propusnica poraslo interesovanje 

mladih za vakcinaciju. 

 

 

KOD NJIH ĆEMO SE LEČITI Jelena, Bogdan, Maja, Nemanja, Dorotea... su naši budući specijalisti. Imaju 

samo jednu želju - da ostanu u Srbiji! 

Klinički centri, ali i pojedini domovi zdravlja širom Srbije, dobijaju veliko pojačanje i nove kolege, buduće 

radiologe, hirurge, neurologe, anesteziologe, infektologe, epidemiologe… oni su na sastanku u 

Ministarstvu zdravlja izrazili želju koju bi specijalizaciju voleli da dobiju. Da Srbija neće biti uskraćena 

specijalista iz različitih oblasti govori i podatak da je prethodnom periodu 511 lekara na ovaj način dobilo 

posao u okviru programa zapošljavanja najboljih diplomaca, te podsetimo da je i pre šest meseci njih 

100 dobilo posao, a već 28.decembra biće uručeno još 100 ugovora i specijalizacija. 

Mladi iz svih krajeva Srbije koji su došli na sastanak sa ministrom zdravlja Zlatiborom Lončarom, imali su 

uglavnom samo jednu želju, da dobiju željenu specijalizaciju u rodnom gradu, međutim bilo je i onih koji 

su želeli da promene grad iz svojih privatnih razloga. Realne želje su sagledane, dok su one koje se tiču 

izlaska iz realnih okvira, ili stavljene na razmatranje, ili su pak korigovane. Ono što je najvažnije, svi su bili 

voljni za kompromisno rešenje, dok su deficitarne grane bile prioritet. 



 
 

Dr Dorotea Stojanović, koja je završila Medicinski fakultet u Nišu sa prosekom 9, 98 u razgovoru za „Blic“ 

kaže da je njena željena specijalizacija iz oblasti neurologije, i da je zadovoljna što joj je želja ostvarena. 

- Ovo je divna prilika što nakon fakulteta imam mogućnost da radim u svom rodnom gradu. Moji planovi 

su vezani za Niš, da ostanem u svom rodnom gradu, da se usavršavam u oblastima neurologije multiple 

skleroze, epilepsije…. Sećam se, kada sam spremala taj ispit, nekako pronašla sam se u tome, osetila sam 

da time želim da se bavim u budućnosti. Kada su poslali spisak deficitarnih specijalizacija, znala sam da je 

to moja prilika, priča Dorotea za „Blic“. 

Njen kolega sa Medicinskog fakulteta, Bogdan Stoiljković, završio je fakultet sa prosekom 10.00. Kako je 

ispričao za „Blic“ tokom studija razmišljao je kojom granom medicine će nastaviti da se bavi, te je odluka 

pala za radiologiju. Njegova želja je ostvarena. 

- Radiologija je grana koja ima svetlu budućnost. Imao sam priliku da kao diplomac to biram i uspeo sam 

da dobijem. Moja želja je da ostanem u Srbiji i bavim se onim što volim. Ovo je sjajna prilika i ja sam je 

iskoristio, zaista sam zadovoljan, kaže budući radilog. 

Posao su dobili i budući epidemiolozi, te su, kako je u šali na sastanku rečeno, profesor Branislav 

Tiodorović i dr Predrag Kon dobiće svoje naslednike. Takođe, tu su i budući infektolozi koji su posao 

dobili na Infektivnoj klinici u Novom Sadu. 

Dr Maja Drljača, koja je završila Medicinski fakultet u Novom Sadu, u razgovoru za „Blic“ objašnjava da je 

tokom korone definitivno potvrdila u kom pravcu treba da se kreće njena karijera. 

-Obožavam svoj posao, pisala sam naučne radove, obavila volonterski staž, i naravno bila u kovidu. 

Svideo mi se kolektiv i puno sam naučila o svemu, te sam veoma zahvalna na iskustvu. Korona mi je 

cementirala moj stav, i da je to upravo ono što želim. I koliko to bude brutalno iskustvo u kovidu, bilo mi 

je i zanimljivo i poučno. Danas sam dobila to što sam želela i prezadovljna sam, priča Maja. 

Infektivna klinika u Novom Sadu dobila je još jedno pojačanje, dr Jelenu Đuricu, koja je takođe odmah 

posle studija krenula sa volonterskim stažom na Klinici za infektivne bolesti. 

-Naučili smo da timski radimo, infektivna je moja želja otkad sam krenula na studije tako da se ta želja 

sada zvanično i ispunila, priča Jelena. 

Dr Bojana Krstić koja je fakultet završila sa prosekom 9,39 odbrala je specijalizaciju pedijatrije u Opštoj 

bolnici u Ćupriji. 

-Tamo sam se udala i dugo sam čekala na posao, sada mi je izuzetno drago što sam i tu želju ostvarila. 

Mislim da je odličan ovaj projekat zapošljavanja najboljih diplomaca, kaže dr Bojana. 

Dr Nemanja Petrović, završio je studije u Kragujevcu sa prosekom 9,37, i budući je anesteziolog. 

-Iznenađen sam pozivom ministra i odlukom Vlade, jer je to jedan od najboljih načina da mladi ostaju u 

svojoj državi i gde će graditi karijeru. Dobro je kada znamo da imamo šansu za usavršavanje u svojoj 

zemlju gde trebamo i ostati, poručuje budući anesteziolog. 



 
 

Direktori zdravstvenih ustanova zadovoljni su novim kolegama, dok im je ministar zdravlja Zlatibor 

Lončar, poželeo sreću i dodao da od njih očekuje da budu posvećeni poslu. 

-Trudite se da budite kao do sada, budite još bolji, mnogo očekujem od vas. Deco, dobili ste šansu, a da li 

ćete je iskoristiti to je do vas, poručio je ministar. 

Podsetimo, Ministarstvo zdravlja ove godine pokrenulo je i novu akciju za mlade lekare, i to pne koji su 

diplomirali sa prosekom od 8.00 pa naviše. Osim lekara, u minulom periodu posao je dobilo 1.400 

medicinskih sestara. 

Što se statistike tiče, od 2014.godine Ministarstvo zdravlja je u zdravstvenim ustanovama zaposlilo blizu 

30.000 zdravstvenih radnika. 

 

 

Vakcine protiv kovida i gripa moguće primiti istog dana 

BEOGRAD - Imunizacija protiv korone sada je još važnija jer je vreme i sezonskog gripa, a građani koji 

žele da prime i jednu i drugu vakcinu, to mogu učiniti istog dana, izjavio je danas direktor beogradskog 

Doma zdravlja "Savski venac" Zoran Bekić. 

On je kazao da može doći do komplikacija ukoliko se udruženo jave korona i grip i naveo da je vakcinacija 

protiv sezonskog gripa od 4. oktobra dostupna u svim domovima zdravlja u Srbiji. 



 
 

"Ako građani žele da prime i jednu i drugu vakcinu, to mogu dobiti istog dana, u obe ruke, ne moraju da 

čekaju dve ili tri nedelje kao što se pričalo", rekao je Bekić za RTS. 

Upoređujući simptome gripa i kovida, Bekić je rekao da zaraženi koronom obično ima temperaturu, 

kontinuirani kašalj i gubitak čula mirisa i ukusa, dok se, kaže, grip javlja iznenada, a uz kašalj može se 

osetiti jeza, drhtavicu, umor, glavobolja. 

Navodi da se prehlada sporije javlja i ima blažu simptomatologiju. 

Na pitanje da li je vakcina protiv gripa ujedno i zaštita od koronavirusa, Bekić kaže da nije i navodi da je 

zabeleženo manje interesovanje za vakcinaciju protiv sezonskog gripa. 

"U januaru smo aplikovali 38 doza protiv gripa, a od oktobra do decembra prošle godine skoro 3.600. 

Tada smo se više pridržavali mera nego sada", ukazao je Bekić, koji je i koordinator vakcinalnog punkta 

na Beogradskom sajmu. 

On je naveo i da je sada daleko manji pritisak po kovid ambulantama i bolnicama i da je u Domu zdravlja 

Savski venac krajem oktobra bilo između 400 i 500 pregleda, a da je sada između 120 i 180. 

Bekić je rekao i da je manji broj dece u toj zdravstvenoj ustanovi i uporedio sa krajem oktobra kada je 

bilo i do 25 mališana dnevno, dok ih je sada, dodaje, jedno do dvoje na par dana. 

Međutim, još jednom je ukazao na značaj vakcinacije. 

"Pacijenti koji su imunizovani javljaju se sa blažim simptomima, a viđam teške kliničke slike ljudi koji nisu 

imunizovani i ti pacijenti se skoro odmah upućuju u kovid ustanove", rekao je Bekić i pozvao građane da 

prime i treću dozu vakcine protiv kovida. 

On je istakao i da se sa posebnom pažnjom analizira novi omikron soj, jer, kako kaže, kod pacijenata kod 

kojih je taj soj virusa korona otkriven, primetni su simptomi noćnog znojenja. 

"To je novi znak virusa, kolege iz Južne Afrike sve više vide pacijente sa suvim kašljem i noćnim 

znojenjem, osobe kažu da su se skoro okupale u znoju", poručio je Bekić. 

Kako je rekao, oni koji nisu stigli da prime treću dozu, sada su ugroženi. 

"Više od 2,3 miliona ljudi u Srbiji nije dobilo prvu dozu, a 950.000 nije ni treću. To je ogroman broj ljudi 

koji mogu dobiti koronu", istakao je Bekić i dodao da se očekuje sastanak Kriznog štaba, kada će se više 

znati o proslavama za Novu godinu. 

 

 



 
 

 

 

Šekler: Sputnjik možda najviše otporan na mutacije koronavirusa 

Mikrobiolog Milanko Šekler izjavio je da se u medijima nije pojavio bitan podatak koji je objavio 

proizvođač vakcine Sputnjik, a koji pokazuje da je njihova vakcina možda najviše otporna na mutacije 

korona virusa. 

Na pitanje kako ocenjuje da je Izrael uveo i četvrtu dozu vakcine, dr Šekler je u Danu uživo N1 rekao: 

„Četvrtu dozu uveo je Izrael koji koristi samo Fajzer. Ja sam uvek zastupao tezu da je kombinacija 

vakcine uvek bolja, ali oni uporno idu dalje sa Fajzerom i došli su i do četvrte doze. Ja lično mislim da 

podaci ukazuju da Fajzer ima gubitak neutralizacije 40-tak puta, Moderna 40, 60 u nekim istraživanjima 

do 80 puta, a Sputnjik tri do sedam puta. To se nije pojavilo u medijima – da je objavio Sputnjik da je 

njihova neutralizacija opala za tri do sedam puta. To je bitan podatak jer govori da je možda on najviše 

otporan na mutacije“, rekao je Šekler. 

On je naglasio da je u borbi protiv omikron soja važan ćelijski imunutet od vakcina koje koristimo i da li 

smo već preboleli korona virus. 

„Ćelijski imunitet – na njega se treba osloniti, kombinacija vakcinacije, inficiranje i primena mera daje 

rezultate. Mnogi su primili i tri vakcine, neki su se inficirali i tako organizam stvara imunološku odbranu i 

jača kapacitete. Ko je vakcinisan i preležao je virus, njegove imunološke snage su veće od onog ko nije 

preboleo, ni vakcinisan. Za njega je ovo tek početak pandemije“, rekao je Šekler. 

On je naglasio da kod omikrona moramo da shvatimo, da iako je od njega manja smrtnost – da je za 

onog ko umre smrtnost 100 posto. 

„Nije logično da država dozvoljava organizaciju proslava“ 



 
 

Na pitanje kako on gleda na to da nema novih mera, da vakcinacija stagnira, a najavljuju se proslave po 

trgovima, kaže: 

„Ne znam kako bih gledao na to, kako bi svako ko racionalno razmišlja gledao na to. Ali ko pita mene 

kako to gledam. Znam samo da nije normalno da se planiraju proslave gde će se okupljati ogroman broj 

ljudi a još je na snazi mera zabrane okupljanja više od 500 ljudi. Koliko znam ta mera je i dalje na snazi i 

nikako mi nije logično da država dozvoljava organizaciju proslava, čak i najavljuje ko će gde pevati i 

svirati a da u isto vreme niko ne konsultuje Krizni štab koji bi po pravilu mogao da odobri izuzeća, a ja 

mislim da nema razloga za izuzeće“, rekao je Šekler. 

Kaže i da iako je opao broj zaraženih sadašnja situacija nije sjajna da bi mogli da se opustimo i upozorio 

da kovid bolnice još rade i u njima ljudi umiru, hiljade ljudi se još leči, a stotine su na respiratoru. 

Upitan ko dozvoljava Nove godine i dočeke na trgovima, kaže da se boji da niko ne dozvoljava, ali i da 

niko ne zabranjuje, te proslave. 

„Nije mi normalno da se krši zakon od onog ko treba da ga sprovodi. Daje se novac iz budžeta da se plate 

nastupi pri čemu se krše odluke države da je zabranjeno okupljanje. I Predrag Kon rekao je da je 

iznenađen najavama organizovanih dočeka i da je Krizni štab protiv toga, dakle i on je u nedoumici. Kada 

je on u nedoumici, šta ja mogu da kažem, maleni veterinarčić iz Kraljeva? Mogu samo da se čudim“, 

rekao je Šekler. 

„Kao u vicu – prasići su zaklani, svadba sutra mora da bude“ 

„Mene ovo podseća na vic – prasići su zaklani, svadba sutra mora da bude“, kaže Šekler i dodaje da je 

sada možda kasno da se odluke o organizovanim dočecima promene. 

„Ali nikad nije kasno da država sprovede ono što je sama naredila“, istakao je on i dodao da je nemoguće 

kada se na otvorenom skupe ljudi kontrolisati da li imaju kovid propusnice. Dodaje da će doći i ljudi koji 

rade u inostranstvu, da ih ima mnogo i da mnogi mogu biti i u inkubaciji i doneti zarazu. 

Dodaje i da mu nije jasno zašto se ne radi proaktivno u vezi sa vakcinacijom, koja je maltene stala kao da 

smo sve završili time što je broj novozaraženih opao sa 7.000 na 1.000. 

„Dve stvari mi nisu jasne – kako smo se raspustili u potpunosti kao da je proslava kraja pandemije i 

druga da nikog više ne zanima kampanja vakcinacije. Te dve stvari su ključne, stala je vakcinacija i 

ponašamo se kao da su stvari završene. Kao u sportu se ponašamo i na kraju primićemo tri – četiri gola“, 

rekao je Šekler. 

 


